
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro  Odbor Kancelář primátora 

Přítomni 

Předsedkyně JUDr. Soňa Thuriová, Adriana Krnáčová, Richard Bureš, Mgr. 
Jarmila Machová, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Bc. Filip Smola, Martin Svoboda, 
Bc. Petr Kužel, MBA, tajemník Petr Kolátor    

 

Omluveni JUDr. Adam Furek, Bc. Libor Hadrava  

Věc 

Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro oblast regulace loterií a jiných 
podobných her na území hl. m. Prahy, které se konalo dne 15.4.2015 
v budově Magistrátu HMP, Mariánské náměstí 2, Praha 1, v salonku 
primátorky hl. m. Prahy. 

Zpracoval Petr Kolátor  Počet stran 1 
 

 Datum 20.4.2015 
  

 
Program: 
 
1. Úvod, seznámení členů komise, schválení programu. 

2. Úvod do problematiky provozování loterií a jiných podobných her na území hl. m. Prahy od 
počátku jejich regulace, od 1.1.2008, včetně finančních dopadů na rozpočet hl. m. Prahy. 

3. Podněty a názory členů komise na problematiku provozování loterií a jiných podobných her 
na území hl. m. Prahy, diskuse. 
 
Jednání zahájila a řídila předsedkyně komise, ředitelka odboru daní, poplatků a cen 
Magistrátu hl. m. Prahy, která přivítala přítomné členy a krátce je seznámila s programem.   
 
K bodu 1 
 

 Přítomní se dohodli na zahájení úvodního jednání, které začalo vzájemným představením 
předsedkyně, členů komise a tajemníka komise.  
 
K bodu 2 
 
Bod nebyl samostatně probrán, jednotlivé historické poznatky s regulací loterií i nelegálním 
hazardem byly prezentovány v rámci bodu 3. 
 
K bodu 3 
 

 Jednotliví členové komise prezentovali své názory na řešení problematiky hazardu. Zde 
jsou uvedeny názory prezentované členy komise: 
 

Bc. Kužel: Loterie je legální podnikání, které má přínos v podobě finančních zdrojů pro obce i 
stát. Provozovatelé loterií musí mít jistotu podnikání. 

Předsedkyně JUDr. Thuriová: Ústavní soud již v minulosti judikoval možnost ukončit 
provozování loterií před koncem platnosti vydaných povolení, vydáním obecně závazné 
vyhlášky, která jejich provozování upravuje.  
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Místostarosta Bureš: Obecně závazná vyhláška se vydává za účelem ochrany veřejného 
pořádku. Provozování loterií na území Městské části Praha 1, resp. kasin v historickém 
centru města, je bezproblémové. Je vykonáván dohled a kontrola vzhledu provozoven. 
Návštěvníky kasin na Městské části Praha 1 jsou z 60% cizinci. Je třeba aktivně zasahovat 
do podnikání – např. z hlediska požadavku na vzhled objektů, ve kterých jsou loterie 
provozovány. Vyjádřil požadavek na legislativní změnu stávajícího zákona č. 202/1990 Sb. o 
loteriích a jiných podobných hrách (výkon státního dozoru by měl být rozšířen na povolené 
loterie, nikoliv pouze na výherní hrací přístroje povolované obcí). 

Primátorka Krnáčová: Nutná je vize do budoucna v souladu s programovým prohlášením – 
postupně k nulové toleranci. Legislativní změny budou probrány později. Je třeba důsledné 
trestání nelegálního provozování loterií, proto bude na příští zasedání přizván zástupce 
Ministerstva vnitra pplk. Krejčí, který řeší na Policejním prezidiu nelegální hazard.  

Martin Svoboda: Řada kasin je jen hernou ,,převlečenou“ za kasino, protože mají vydané 
povolení k provozování tzv. ,,živé hry“ (pozn. karetního stolu nebo americké rulety 
s obsluhou, čímž je z bývalé herny vytvořeno kasino). Vyskytují se i případy, kdy je živá hra 
s obsluhou provozována pouze ve vymezený den a času. Je třeba zavést zpřísnění reklamy 
loterií s úplným zákazem mimo provozovny. Dále poukázal na nevhodnost místa 
k provozování loterií Masarykovo nádraží, kde se dle jeho vyjádření kumulují problémové 
osoby.   

Mgr. Hrubčík: Je třeba zpracovat koncepci provozování loterií, včetně vytyčení krátkodobých, 
střednědobých a dlouhodobých cílů a finančních dopadů (zpracovat analýzu swot) 
s uvedením popisné a vysvětlující části. 

Mgr. Machová: Součástí koncepce by mělo být využití finančních prostředků na podporu 
sportu. Dále je nutné uvést, jakým způsobem budou nahrazeny finanční zdroje z odvodů 
z loterií v případě jejich výpadku. 

 
 
 
 Příští jednání bude 4.5.2015 ve 14.00 hodin, za účasti přizvaného hosta z Policejního 
prezidia, pplk. Ing. Krejčího.  

 
 
 

JUDr. Soňa Thuriová 
předsedkyně Komise Rady hl. m. Prahy pro oblast regulace loterií a jiných podobných her na 
území hl. m. Prahy 
 

 
 
 

zapsal: Petr Kolátor 




